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PROTOKÓŁ NR VIII/2011 

 z VIII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 23 sierpnia 2011 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

 - 11
30 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:        15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

4. Krystyna Miśkiewicz  - Radna Rady Powiatu w Wieluniu 

5. Andrzej Stępień    - Starosta Powiatu Wieluńskiego 

6. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

7. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

8. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

9. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

10. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  

11. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

12. Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

13.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

14.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

15.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2011 rok, 

b) uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Wierzchlas, 

c) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

d) stwierdzenia zgodności projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi  

Toporów ze „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Wierzchlas”, 

e) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Toporów, 

f) zmian w „Lokalnym programie wspierania uzdolnionych dzieci i młodzieży 

z terenu Gminy Wierzchlas”. 

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

 
 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

Otwarcie VIII sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów,  

oraz pracowników Urzędu Gminy, Radną powiatu Wieluńskiego Krystynę 

Miśkiewicz. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, 

przy którym, może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Nie było więcej uwag ani zmian w związku z tym Przewodniczący poddał  

projekt porządku pod głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 
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Punkt 3  

Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15  radnych. 

 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia   30 czerwca  2011 r. do 23 sierpnia  2011 r., które stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało ono 

przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 
Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2011 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która 

powiedziała, że projekt uchwały szczegółowo omawiany był na posiedzeniach 

Komisji i od tego czasu nie zaistniały żadne zmiany. 

Nie było uwag ani pytań do powyższego tematu,  w związku z tym 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk poprosił Skarbnik  Gminy o odczytanie 

projektu uchwały Nr  VIII/55/2011 w w/w sprawie. Następnie uchwała poddana 

została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych.  

 

b) uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Wierzchlas, 

 

Magdalena Tronina dokonała wprowadzenia do tematu i poinformowała, że  

projekt uchwały został przedłożony radnym przed posiedzeniami Komisji 

i wszyscy się z nim szczegółowo zapoznali, nie zostały w regulaminie 

wprowadzone żadne zmiany. 
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Nie było uwag ani pytań do powyższego tematu,  w związku z tym 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk poprosił Magdalenę Tronia o odczytanie 

projektu uchwały Nr  VIII/56/2011 w w/w sprawie. Następnie uchwała poddana 

została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych.  

 

c) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

Wprowadzenia do tematu dokonała również Magdalena Tronina  

i poinformowała, że  projekt uchwały dotyczącej wysokości stawek został   

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji i radni zapoznali się z nim i 

nie mieli uwag. Nadmieniał że wysokości stawek za 1m
3 

 ścieków 

odprowadzanych do kanalizacji wynosi 2 zł plus podatek 8% VAT;  a stawka 

1m 
3
 ścieków dowożonych przez przedsiębiorstwa posiadające pozwolenia na 

terenie naszej gminy wynosiłaby 4 zł plus 8% VAT. 

Nie było uwag ani pytań do powyższego tematu,  w związku z tym 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk poprosił Magdalenę Tronia o odczytanie 

projektu uchwały Nr  VIII/57/2011 w w/w sprawie. Następnie uchwała poddana 

została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych.  

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady 

 

 

d) stwierdzenia zgodności projektu zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Toporów ze „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Wierzchlas”, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ewelina Makos – zastępująca przebywającą 

na urlopie macierzyńskim Agnieszkę Kucharska, która powiedziała że temat ten 

omawiany był na posiedzeniach Komisji i nie było uwag w związku z tym 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk poprosił Ewelinę Makos o odczytanie 

projektu uchwały Nr  VIII/58/2011 w w/w sprawie. Następnie uchwała poddana 

została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych.  

 

e) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Toporów, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ewelina Makos  poinformował, że uchwał ta 

została szczegółowo omówiona na posiedzeniach Komisji. W posiedzeniu  
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Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu uczestniczył projektant pan 

Horubski, który również bardzo szczegółowo omówił procedury uchwalania 

zmian w palnie zagospodarowania wsi Toporów.  

Nie było uwag ani pytań do powyższego tematu,  w związku z tym 

Przewodniczący Jacek Młynarczyk poprosił Ewelinę Makos  o odczytanie 

projektu uchwały Nr  VIII/59/2011 w w/w sprawie.  

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radny Józef Krzeszowski – Panie Przewodniczący, wysoka Rado,  szanowni 

goście o zawrót głowy wprowadza takie tempo legislacyjne uchwały, ponieważ 

jeszcze dokładnie radni nie zapoznali się z wnioskami właścicieli tych działek  

a już wprowadzane są zmiany i uzgodnienia, jeśli chodzi o zmianę  planu 

zagospodarowania wsi Toporów. Jest to jeden z najmłodszych planów 

zagospodarowania przestrzennego w naszej gminie i już wprowadzane są do 

niego zmiany. Dziwny wydaje się fakt, że bardzo szybko udało się uzgodnić ze 

wszystkimi instytucjami które musiały wyrazić zgodę. Zdaniem radnego ktoś 

ma w tym wszystkim interes, że tak szybko zostało to załatwione i ktoś uzyskał 

pozwolenie do budowania swoich domków letniskowych i rekreacyjno – 

turystycznych. Uchwalając zmianę w planu zagospodarowania przestrzennego 

wsi Toporów przyczynimy się do wykarczowania lasów aby mogły powstać tam 

zakodowania, są to informacje przekazane przez samego projektanta pana 

Horubskiego uczestniczącego w posiedzeniu Komisji OZKiS. Pan Horubski 

w samych superlatywach przekazywał informację o tym jak szybko uzyskane 

zostały wszystkie uzgodnienia i pozwolenia. Następnie zwrócił się do radnych 

z Kraszkowic że należy odłożyć sobie temat budowy kanalizacji 

w Kraszkowicach ponieważ jako pierwsze podłączone zostaną właśnie te działki 

rekreacyjne. Radny poinformował, że będzie głosował przeciwko podjęciu w/w 

uchwały. 

Wójt przypomniał, że z tym tematem zmagamy się dwa lata oczywiście jest to 

zadawalające tempo, natomiast trwa to długo bo taka jest procedura i dobrze, że 

dochodzimy do końca, bo jest to bardzo drobna sprawa i pikanterii temu 

wystąpieniu dodaje fakt, że kolega radny był radnym poprzedniej kadencji czyli 

dokładnie zna przebieg tej sprawy a w tej kadencji nastąpiło sfinalizowanie całej 

tej sprawy. Temat ten nie pojawił się ani tydzień ani dwa tygodnie temu tylko 

walczymy z nim bardzo długo, a sprawa jest nieduża i należy ja zakończyć jest 

to naprawianie przeoczeń poprzednich. 

Radny Józef Krzeszowski advocent  bardzo dobrze, że Pan Wójt poparł moje 

wystąpienie to tym bardziej jest ono uzasadnione bo gdyby się Pan Wójt nie 
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odzywał to nie miał by w tym interesu. Najstarszy plan zagospodarowania 

przestrzennego ma miejscowość Wierzchlas i na terenie Wierzchlasu należałoby 

wprowadzać zmiany bo jest przestarzały i sięga okresu PRL . Mieszkańcy  ul. 

Wieluńskiej czy ulicy Sportowej  gdzie z kolei zainteresowani jesteśmy jako 

Rada Gminy, ponieważ zakupiliśmy w poprzedniej kadencji grunty i nie można 

dokonać zmian w przestrzennym  planie zagospodarowania bo cały czas jest 

tłumaczone ze należy zmienić „studium” , natomiast w przypadku Toporowa nie 

trzeba zmieniać „studium”. 

Wójt nie należy zmieniać „studium” w przypadku Toporowa, ponieważ studium 

właśnie określa tą sprawę, natomiast te nowe rzeczy które będziemy 

w przyszłości chcieli określić i wprowadzić wymagają sporządzenia nowego 

studium i dopiero zmiany w planie przestrzennego zagospodarowania będziemy 

wprowadzać w poszczególnych miejscowościach gdzie jest interes społeczny. 

Radna Sylwia Wrzała – na ulicy Sosnowej w Toporowie jest jedna działka 

prawnie nie uregulowana jeśli chodzi o status prawny prawowitego właściciela. 

Zapytała jak tam sprawa ma się do zagospodarowania przestrzennego, bowiem 

plan jest planem ale tam jedna działka nie ma planu prawnego czyli aktu 

notarialnego. 

Wójt wyjaśnił, że te dwie sprawy nie maja ze sobą żadnego związku. 

Radna Sylwia Wrzała ale nie można dokonać kupna, sprzedaży, lub 

wydzierżawienia działki ponieważ nie uregulowany jest status prawny i nijak 

ma się to do planu. 

Wójt nie ma związku między tytułem własności i sprawami prywatnymi  jeśli 

chodzi o posiadanie gruntu natomiast plan zagospodarowania przestrzennego 

robi się  odrębnie  to są inne sprawy.   

Następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta większością 

głosów. „za” było 10 radnych, „przeciw” było 2 radnych i 3 radnych 

„wstrzymało” się od głosu. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

f) zmian w „Lokalnym programie wspierania uzdolnionych dzieci  

i młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas”. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, 

kultury i Sportu Marcin Kowalczyk powiedział, że regulamin przygotowany 

został wcześniej właśnie przez Komisję Oświaty każdy z radnych zapoznał się z 

jego treścią. Nowy projekt regulaminu przygotowany został w celu wyrównania 

szans uczniów w otrzymaniu  stypendiów na terenie Gminy Wierzchlas. W 

nowym projekcie regulaminu nie będą brane pod uwagę przedmioty artystyczne 

i tzw.: „michałki” .Stypendium będzie przyznawane tylko raz na koniec roku 
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szkolnego i w kl. VI i III gimnazjum będą brane pod uwagę wyniki z egzaminu 

końcowego. Zdaniem radnego opracowany projekt regulaminu jest 

sprawiedliwy. 

Radny Józef Krzeszowski dodał, że regulamin nigdy nie jest doskonały tylko 

czas go weryfikuje i projekt regulaminu będzie co roku weryfikowany przez 

Komisje OZKiS.  Komisja OZKiS opracowując projekt regulaminu bazowała na  

uzgodnieniach i propozycjach środowiska pedagogicznego naszej gminy.  

Nie było  więcej uwag ani pytań w związku z tym  Przewodniczący Jacek 

Młynarczyk poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały 

Nr VIII/60/2011 w w/w sprawie. Następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 6 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

1) Radna Powiatu Wieluńskiego Krystyna Miśkiewicz zwróciła się do Rady  

Gminy jako Prezes Koła TPD Dzieci Niepełnosprawnych z Mierzyc z prośbą  

o wyrażenie zgody na kontynuację  zajęć z arteterapii wzorem lat ubiegłych. 

Zajęcia były prowadzone w Szkole Podstawowej  w Mierzycach raz w tygodniu 

przez specjalistę z tej dziedziny tj. oligofrenopedagogiki Panią mgr Agnieszkę 

Nowak. Zajęcia pozwalają dzieciom na rozwój nie tylko plastyczny ale również 

intelektualny są przeprowadzane w sposób profesjonalny. Znalazło to akceptację 

i zadowolenie nie tylko wśród dzieci ale również rodziców.  Jest bardzo duże 

zainteresowanie tymi zajęciami. W związku z tym zwróciła się z gorącą prośba 

o wyrażenie zgody na dalszą kontynuację . Następnie pismo złożone zostało na 

ręce Pana Przewodniczącego Rady Gminy.  

Przewodniczący rady Gminy poinformował, że w trakcie obrad pismo zostało 

skserowane i przekazane radnym w związku z tym każdy zapoznał się z nim 

osobiście.  

Nie było uwag w związku z tym Przewodniczący poddał pod głosowanie 

powyższy wniosek „za” było 15 radnych. Rada Gminy Wierzchlas jednogłośnie  

wyraziła zgodę na kontynuacje zajęć z arteterapii.  

Pani Krystyna Mickiewicz radna Powiatu Wieluńskiego podziękował w imieniu 

dzieci za przychylność.  

2) Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk oddał głos Staroście 

Wieluńskiemu Andrzejowi Stępniowi.  

Starosta Wieluński Andrzej Stepień serdecznie podziękował Wójtowi za 

powierzenie reprezentowania Gminy Wierzchlas oraz podziękowania strażakom 
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i KGW z Przywoza za udział w Dożynkach Wojewódzkich. Wszyscy byliśmy 

dumni, że mogliśmy brać udział w uroczystościach.  

Następnie poinformował, że obecnie Powiat kontynuuje inwestycje drogowe 

w ramach szlaku bursztynowego, jak również prowadzony jest nadal remont 

szpitala i oddany został tydzień temu nowy blok operacyjny, który kosztował 

prawie 5 mln zł. 

W ramach inwestycji drogowych na terenie Gminy Wierzchlas zostały 

zakończone czyli do 30 września br. wykonawca ma dokonać poprawek które 

zostały mu zgłoszone i do 30 września będą blachy na wjazdach gdzie jest 

odprowadzenie wody z drogi powiatowej korytka. Informację tę szczególnie 

Starosta skierował w kierunku sołtysów, aby przekazali w swoich 

miejscowościach. Zostanie to wykonane na koszt powiatu. Starosta nadmienił, 

że realizowane są dwie „schetynówki”, w tym  roku na terenie Gminy Wieluń sa 

to: Starzenice-Masłowice i na terenie Gminy Skomlin w Wicherniku i na terenie 

Gminy Mokrsko  w Chotowie. Prowadzone są prace remontowe                                 

i termomodernizacyjne  na obiektach Oświatowych. 

Starosta udzielił wyjaśnień Radnemu Józefowi Krzeszowskiemu odnośnie 

interpelacji zgłoszonej na ostatniej sesji w sprawie ul. Południowej, że rozmowy 

prowadzone były z Kierownikiem Zarządu Dróg Powiatowych panem Antonim 

Burzyńskim i temat jest do zorganizowania na zasadzie współpracy             z 

Panem Wójtem, ale inicjatywa wyjdzie ze strony Powiatu.  

Starosta nadmienił, że w sprawie obwodnicy Wielunia na chwilę obecną nic się 

nie zmieniło w tej sprawie. 

3) Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak – skierował pytanie w kierunku 

Starosty, jeżeli w tym roku nie będzie nowego dywanika asfaltowego na ulicy 

Południowej w Wierzchlesie w kierunku Przycłap to wnioskował będzie                               

o powierzchniowe utwardzenie i posypanie drobnym kamieniem.   

Starosta wyjaśnił, że przewidziane jest powierzchniowe utrwalanie nawierzchni 

właśnie w tym ciągu drogi. Jednak w tym momencie ten odcinek drogi nie jest 

wzięty pod uwagę, co nie znaczy, że nie może nie być zrobiony. Powiatowy 

Zarząd Dróg ma określone środki finansowe, wiadomo, że jest 10 gmin i 365 

km sieci drogowej. Obecnie podzielone zostały te skromne środki , a do końca 

roku może uda się coś zaoszczędzić i wówczas zorganizować. Starosta 

powiedział, że bardzo dużo kosztuje utrzymanie szpitala i finansowanie jego 

remontów. 

4) Radny Ryszard Światek zapytał czy wykonany zostanie odpływ wody z  

rynienek w Toporowie na ul. Nadwarciańskiej w kierunku łąk. 
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Starosta wyjaśnił, że zna temat i zwykły deszcz nie powoduje zalania łąk, 

natomiast przy dużym i silnym opadzie to jest normalne że woda gromadzi się 

na łąkach i żadne urządzenia odbiorcze nie spełnią oczekiwań ponieważ z natura 

się nie wygra.   

5) Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 30 maja br. wpłynął do 

Rady Gminy wniosek  o udzielenie w roku 2011 dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Wierzchlas,  dotyczy to 

Parafii Rzymskokatolickiej w Wierzchlesie. Temat ten był analizowany na 

posiedzeniach Komisji  jednak nie podjęta została ostateczna decyzja w związku 

z tym poprosił Sekretarza Gminy o wprowadzenie do tematu a radnych do 

zabierania głosów w przedmiotowej sprawie.  

Sekretarz wyjaśnił, ze Parafia Rzymskokatolicka w Wierzchlesie zwróciła się do 

Gminy z  wnioskiem o udzielenie  dotacji  w wysokości 16.000 zł na wykonanie 

w/w prac przy Kościele. Celem zadania jest wymiana starej nieszczelnej ślusarki 

okiennej oraz stolarki drzwiowej. Środki potrzebne będą jesienią i jeśli będzie 

taka wola rady, żeby udzielić dotacji to należy poszukać środków w budżecie 

gminy na sfinansowanie zadania. Sekretarz zaproponował, aby  na obecna 

chwile podjąć deklaracje czy jest taka wola rady żeby udzielić dotacji czy nie. 

Radny Józef Krzeszowski – poinformował, że w imieniu administratora  

Księdza Proboszcza Krzysztofa Knurzyńskiego, na biuro Przewodniczącego 

Rady Gminy składałem osobiście i w kilku słowach uzasadniłem zasadność 

wniosku, a mianowicie: Kościół w Wierzchlesie jest  budynkiem  sakralnym  

i drugim jeśli chodzi o czasookres zabytkowy, obiekt po Łaszewie. Kościół 

wpisany jest do rejestru zabytków i przy tym obiekcie  obecny administrator 

parafii i wspólnota parafialna  stara się w miarę swoich możliwości prowadzić  

prace konserwatorsko-restauratorskie, jest wiele rzeczy  zrobionych jak i  nie 

zrobionych. Radny poinformował, że administrator parafii zebrał ponad 51% 

środków potrzebnych na to zadanie, pozyskane zostały środki z Urzędu 

Marszałkowskiego w wysokości 23% w związku z tym na mocy uchwały, którą 

Wysoka Rada podjęła administrator wystąpił z wnioskiem o uzyskanie wsparcia,  

nie związku wyznaniowego tylko wsparcia które będzie przeznaczone w 100 % 

na pokrycie kosztów renowacji obecnego zabytku. Jest to suma 16.000 zł co 

stanowi 23% inwestycji. Uchwała która został podjęta zobowiązuje gminę do 

dofinansowania nawet 80% kosztów inwestycji. Radny zdaje sobie sprawę 

z sytuacji finansowej gminy, gdzie budżet jest bardzo napięty, jednak zawsze 

można znaleźć jakieś przesunięcia i to zadanie wesprzeć. Przepisy są 
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jednoznaczne że przyznane środki z Urzędu Marszałkowskiego bądź Urzędu 

Gminy musza być wykorzystane do końca kalendarzowego roku. Jeżeli takiego 

wsparcia nie będzie ze strony Rady Gminy to planowany czas zakończenia 

inwestycji się wydłuży i nie skończy się przed nowym rokiem.  

Radna Sylwia Wrzała – powiedział, że kościół we Wierzchlesie jest  

zabytkiem i takich obiektów zabytkowych na terenie Gminy Wierzchlas  jest 

bardzo mało i nie ma się czym za bardzo pochwalić. Należy chronić obecne 

zabytki  i póki one są i widnieją w rejestrach zabytków, bowiem tak niedawno 

została wykreślona z rejestru zabytków lipa w Jajczakach, która uschła i należy 

się zastanowić, żeby Kościół w Wierzchlesie nie przestał istnieć w rejestrach 

zabytkowych. Dnia 29.06.2010 roku podjęta została uchwała 

Nr XXXIX/237/2010 w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Wierzchlas, to jest 

również kwestia, tego że brana była pod uwagę taka możliwość 

dofinansowywania zabytków m.in. kościół w Łaszewie, który też jest zabytkiem 

w związku z tym  przychylam się i proszę o zrozumienie i przychylność ze 

strony radnych w tym temacie z pozytywnym  skutkiem.  

Przewodniczący Rady Gminy- skoro wcześniej podjęliśmy decyzje                           

o możliwości  dofinansowywania innych zadań w tym przypadku  kościołów               

i skoro raz podjęliśmy taka decyzję to teraz powinniśmy wspierać inne obiekty 

sakralne również  dofinansowaniem.  

Wójt zwrócił się do radnych z prośbą odnośnie decyzji jaka zapadnie i żeby 

Radni w tej decyzji byli konsekwentni do końca. 

Przewodniczący Rady Gminy –poddany zostanie  wniosek o przychylność 

radnych odnośnie przekazania dotacji  i jeśli będzie zaakceptowany pozytywnie 

ten wniosek  to poprosił przy ewentualnej uchwale  żeby również poprzeć 

jednak decyzja należy do Rady Gminy. 

Radny Stanisław Parzyjagła -   zapytał skąd będą wzięte środki na 

sfinansowanie tego zadnia , przecież parafia posiada własne  środki, parafia 

Kraszkowice również remontowała kościół i nie otrzymała z nikąd ani złotówki. 

Przewodniczący Rady Gminy – każdy z radnych powinien głosować według 

własnego sumienia. 

Radna Sylwia Wrzała - - należy patrzeć sprawiedliwie jak jeden otrzyma to 

innym też powinno się dopomóc. Na terenie Gminy nie ma dużo zabytków 

bowiem jest tylko Kościół w Łaszewie, Mierzycach, kapliczka w Kamionie i 

Kościół w Wierzchlesie. Jeśli chodzi o przekazanie dotacji dla Łaszewa to 
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zmieniany był porządek obrad, zmieniane były kwoty we wniosku więc to 

byłoby niesprawiedliwe.   

Radny Józef Krzeszowski – Rada Gminy nie ma prawa oceniać działalności 

administratora danej parafii i gdzie przekazuje pieniądze, zwrócił się do radnego 

aby częściej bywał w Wierzchlesie i zobaczył jakie zmiany zaszły wokół 

kościoła w Wierzchlesie jednak nie są one do końca zadawalające. Ponadto 

wniosek został złożony zgodnie z podjęta  Uchwałą Rady Gminy i uchwała 

została sprecyzowana i zbudowana  na podstawie Rozporządzenia Ministra 

Kultury i to nie jest wymysł administratora Parafii w Wierzchlesie, że złożył 

taki wniosek, a Rada Gminy będzie decydować o przyznaniu bądź nie 

przyznaniu środków. Komisja OZKiS była jednomyślna co do sensowności 

przyznania środków, różniła się tylko co do wielkości i dlatego nie było 

przeprowadzone w Komisji głosowanie. Radny zaproponował aby podczas 

głosowania wniosku wyłączyć osobę radnego z głosowania, aby nie było 

insynuacji o interesowność lub partykularyzm w radzie, jednak rozstrzygnąć 

musi to nasz radca prawny, którym jest Sekretarz Gminy czy to jest 

dopuszczalne z punktu widzenia prawnego. 

Radny Stanisław Parzyjagła należy się zastanowić i wskazać skąd wziąć 

pieniądze na to zadanie. 

Radna Sylwia Wrzała w ramach ścisłości oceny merytoryczno – prawnej, 

następnie przytoczyła i zacytowała  uchwałę Nr XXXIX/237/2010 z dnia 29 

czerwca 2010 r.  § 6 podpunkt 2 i zapytała jak to się ma do obecnego stanu. 

Sekretarz wyjaśnił, że w uchwale zawarte jest minimum, iż wniosek który 

składa wnioskodawca do Wójta, to Wójt musi przedstawić  co na mniej Komisji 

OZKiS oraz Komisji Rewizyjnej, jeżeli to trafia pod obrady wszystkich Komisji 

i Rady Gminy to nie jest to żadnym naruszeniem prawa. Jest to wniosek                    

i podlega on rygorom ustawy  o dostępie do informacji publicznej a Rada 

Gminy ma kompetencje do rozpatrywania tego w pełnym składzie.  

Radna Agata Stępińska  zaproponowała aby ustalać jedną kwotę i według tej 

kwoty dofinansowywać obiekty sakralne zabytkowe, tak jak w przypadku było 

Kół Gospodyń Wiejskich.  

Rady Józef Krzeszowski – przedmówca powiedział, że mogła by być ustalona 

jedna suma,  i dojdzie wówczas, że dofinansowywany zostanie związek 

wyznaniowy, a to ma być dotacja do zabytku i procedury przyznania są bardzo 

obłożone przepisami to nie jest na zasadzie środków przeznaczonych na Koła 

Gospody (radny nie miał żadnych zastrzeżeń co do działalności Kół Gospodyń) 

bowiem są to środki które wnioskodawca musi ściśle i rygorystycznie 

przestrzegać. Sprawa jeśli dotyczy zabytku to zawsze musi być opinia 
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konserwatora zabytków bo zadanie w Wierzchlesie polega na wymianie okien 

i stolarki drzwiowej, jednak wszelkie warunki stawia konserwator zabytków 

i nic bez jego zgody nie można zrobić, dlatego należy się dokładnie zastanowić 

czy przyznać jednakową kwotę dotacji, która będzie partycypowana z urzędu na 

jedną parafię .  

Dyskusja w/w temacie zakończyła się i Przewodniczący Rady Gminy poddał 

pod głosowanie wniosek o wyrażenie przychylności w sprawie przekazania 

dotacji dla parafii Rzymskokatolickiej w Wierzchlesie i zobowiązanie Wójta do 

poszukiwania w budżecie środków na to zadanie, czy nie i tak: „za” 

przyznaniem dotacji było 7 radnych, głosów przeciwny nie było, 8 radnych 

„wstrzymało” się od głosu. 

Temat dotyczący przekazania dotacji dla Parafii w Wierzchlesie będzie dalej 

rozpatrywany na posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że zbliżają się dożynki Gminne 

w Kraszkowicach w związku z tym oddał głos Wiceprzewodniczącej Rady 

Gminy Barbarze Puczkowskiej – organizatorowi tegorocznych dożynek. 

Wiceprzewodnicząca Barbara Puczkowska – na początek serdecznie i gorąco 

zaprosiła wszystkich radnych i sołtysów, którym przesłane zostały oficjalne 

zaproszenia na udział w dożynkach. Atrakcji nie zabraknie jeśli tylko dopisze 

nam pogoda. Zwróciła się z prośbą, aby reprezentanci sołectw wytypowali jedną 

osobę  do niesienia transparentu z nazwą miejscowości , żeby było wiadomo 

skąd są delegacje i wieńce. Komitet organizacyjny podjął decyzje , żeby 

przewodniczący poszczególnych Komisji tj. Komisji OZKiS, Komisji RLiOŚ 

oraz Komisji Rewizyjnej byli by zarazem w Komisji oceniającej przyśpiewki 

i wieńce. Następnie zwróciła się do Przewodniczących  poszczególnych Komisji 

czy wyrażają zgodę.  

Wszyscy Przewodniczący wyrazili zgodę na udział w pracach Komisji 

dożynkowej.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy  jeszcze raz serdecznie wszystkich 

zaprosiła do udziału w dożynkach.  

6) Sołtys wsi Wierzchlas B Wiesław Kapica zapytał co dalej z autobusami  

podmiejskimi w Wierzchlesie. 

Wójt wyjaśnił, że na chwilę obecną nic się nie dzieje i żadne oficjalne pisma do 

Urzędu Gminy nie przyszły. Wójt dodał, że gmina nie dotuje komunikacji 

miejskiej, do tej pory była ona dotowana przez  Urząd Miasta w Wieluniu i to 

Rada Miejska podejmuje decyzje redukcji kursów, jednak żadne inne informacje 

nie są więcej  wiadome bo to jest inna Rada. 
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7) Radna Rady Powiatu w Wieluniu Krystyna Miśkiewicz poinformowała,  

że stara się być na każdej sesji Rady Gminy Wierzchlas i jeśli Rada Gminy 

oczekiwała by informacji bądź pytań na temat sytuacji naszej służby zdrowia na 

terenie powiatu, to chętnie odpowie, ponieważ jest Przewodniczącą  Komisji 

Zdrowia, bądź będą pytania odnośnie edukacji to też odpowiem i służę swoją 

osobą  za każdym razem jeśli będę w stanie to odpowiem. 

Wójt uzupełnił swoją wcześniejsza wypowiedź, a mianowicie, kiedy po raz 

pierwszy powstał problem zabrania autobusów linii podmiejskiej 

w Wierzchlesie to prowadzone były wtedy rozmowy z przedstawicielami PKS-u 

którzy zajmują się transportem i ruchem na terenie powiatu. Poinformowano 

mnie wówczas, że komunikacja dla osób które chcę dojechać do pracy lub 

szkoły  jest zapewniona przy pomocy PKS-u.  PKS jest w stanie przewieść 

wszystkich do Wielunia którzy chcą dostać się do pracy i szkół. Problem polega 

w tym, że mieszkańcy z ul. Szkolnej i Południowej chcieli by mieć bardzo 

blisko domu przystanki a w tym przypadku należy dojść do głównej 

„krzyżówki” . Wójt zaznaczył, że nie należy kruszyć kopi, ponieważ jak nie ma 

problemu to nie należy mówić na jego temat, jak powstanie problem to 

będziemy nad nim dyskutować. Wójt dodał, że PKS przewiduje również 

rozwiązania m.in. skręcenie autobusu z Kraszkowic w kierunku „starej remizy” 

w Wierzchlesie i powrót. 

8) Radna Sylwia Wrzała zapytała Wójta jakie są realne szanse, ponieważ już  

wielokrotnie zgłaszane były interpelacje odnośnie postawienia nowych 

„witaczy” wjeżdżając na terytorium gminy Wierzchlas tj. na granicy Wieluń –

Wierzchlas i Wierzchlas-Działoszyn. Obecnie są one niewidoczne, zarośnięte, 

zakrzaczone i wygląda to strasznie. Inne gminy mają się czym pochwalić, 

szkoda, że przy budowie szlaku bursztynowego nie było to wzięte pod uwagę, 

bowiem wjeżdżając na terytorium lasu to również przekraczamy granicę gminy 

Wierzchlas i też nie ma żadnej informacji. Zwróciłam się z prośbą nawet do 

Województwa żeby coś z tym tematem zrobić.  

Wójt wyjaśnił, że to jest nasza sprawa i jeśli chodzi o ten stary „witacz” 

w kształcie słońca to stawiało go byłe województwo Sieradzkie i nie jest on 

nasz, można go wyciąć ale skoro zarośnięty jest krzakami to go po prostu nie 

widać  i on nie funkcjonuje. Ponadto mamy kontakty do producentów którzy 

produkują takie „witacze”, są to duże rzeczy nowoczesne z  blachy aluminiowej, 

są to rzeczy eleganckie i bardzo drogie można zapoznać się z folderami. Jednak 

należy zastanowić sie czy nie zostaną one w krótkim czasie zniszczone jak na 

przykład wiata autobusowa w Wierzchlesie podczas zabawy odpustowej.  
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Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – jeśli maiłyby  powstać 

nowe „witacze” to dobrze by było aby na nich znalazł się herby gminy i zapytał 

Wójta czy coś w tym temacie jest już wiadome? 

Wójt powiedział, że z tym tematem walczymy już trzy lata wysyłane były 

kilkakrotnie różne propozycje ciągle był zmieniany według zaleceń Komisji 

heraldycznej i ciągle jest źle więc cały czas czekamy i jest zła wola ze strony 

Komisji Heraldycznej. Obecnie czekamy pół roku na opinie, która 

prawdopodobniej jest negatywna, jak już ją otrzymany to znów zostanie 

wysłane uwagi i poprawki. Opóźnienie postawienia wita czy jest również fakt, 

że nie mamy uchwalonego herbu, który byśmy na nim umieścili. 

Radna Sylwia Wrzała zapytała czy nie można prosić kogoś o pomoc w tej 

Komisji Heraldyczne a może powinno się skontaktować z posłami, euro-posłami 

i w tej kwestii radna zaoferowała swoją pomoc. Radna proponował nadgłosić 

sprawę . 

Wójt – kontaktowałem się z posłem Mieczysławem Łuczakiem i jeszcze raz 

będę go prosił o pomoc. 

Radna Sylwia Wrzała również oferowała swoją pomoc w kontakcie z posłem 

Zarzyckim i Wojciechowskim.  

Sekretarz – uzupełnił, że z projektem herbu zapoznał się również profesor 

Olejnik, który stwierdził, że tak dobrze zrobionego projektu i uzasadnienia 

w powiecie wieluńskim nie widział. 

Wójt dodał, że Komisja Heraldyczna wydaje tylko opinię a nie decyzje, a ta 

opinia jest najważniejsze i wiążąca dla Wojewody i w tym przypadku jesteśmy 

w matni. 

 

 

Punkt 7 

Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął VIII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„VIII sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 11
30

. 

 


